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Referent Tina Malling Buck 

 

Referat 

Formand for Brugergruppen Marianne Burchall præsenterede, efter to år som 

formand, sine tanker om det fremadrettede arbejde i Brugergruppen og 

Arbejdsgruppen. Marianne deltager fremadrettet i arbejdsgruppemøderne og 

der afholdes derfor ikke formøder til Brugergruppen længere. På 

Brugergruppemøderne er det ambitionen, at der skal arbejdes mere med 

temadrøftelser, og at arbejdet skal være mere værdiskabende for deltagerne. 

Som en konsekvens vil der blive arbejdet på at reducere gentagelser - og 

orientering fra forvaltningen vil i højere grad blive skriftligt.  

Næste møde i Brugergruppen forsøges afholdt hos Vestforbrænding.  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

2. Temadrøftelse vedr. ”Giv et praj” v/Enhedsleder Vej & Park Anders 

Keldorff 

a. Status og erfaringer fra den kolde start på året 2024 

b. Fælles drøftelse i grupper – Boligområdernes input til større 

succes med ”Giv et praj” 

Enhedsleder Anders Keldorff præsenterede Vej og Parks generelle 

arbejde i Albertslund samt den information, som afdelingen har udbredt 

på Facebook her i starten af 2024.  

Som del af oplægget præsenterede Anders Keldorff også antallet af 

skriftlige henvendelser til Vej & Park. I månederne januar og februar i 

2024 har Vej & Park besvaret ca. 380 henvendelser per mail. Mange af 

disse henvendelser kan med fordel indberettes direkte i Giv et Praj. Når 

et ”Praj” kommer gennem Giv et praj, er indmeldingen mere præcis på 

lokation og det emne som ønskes udbedret, og der er dermed en bedre 

sandsynlighed for, at borgerens henvendelse løses hurtigt og korrekt. 

Anders Keldorff opfordrede Brugergruppen til at oplyse grund- og 

boligforeningernes medlemmer om muligheden for at anvende ”Giv et 
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praj” til at indberette emner, som handler om drift. Eksempler på drift er 

huller i vej og sti, henkastet affald, defekt byudstyr, vildtvoksende grene 

og lignende: 

https://albertslund.dk/by-og-bolig/vej-og-park/giv-et-praj 

Hvis man har andre emner som handler om fx trafiksikkerhed, kollektiv 

transport, cyklisme, delemobilitet mv., eller er i tvivl, kan man altid 

skrive en mail til Vej & Park: vejogpark@albertslund.dk 

Der blev lavet lidt gruppearbejde med emnet, hvordan kan ”Giv et praj” 

blive bedre? Alle gruppernes input fik Anders Keldorff med tilbage og 

disse vil blive gennemgået og forsøgt implementeret. 

Mødesager / notater der skal videre til politisk behandling / orientering: 

3. Brugergruppens Årsberetning 

Godkendt med få bemærkninger 

 

4. Albertslund Verdensmål Center Årsberetning og regnskab 

Formand Tove Jensen orienterede ud fra formandens beretning.  

Povl Markussen orienterede om regnskabet. 

Godkendt 

 

5. Albertslund Forsynings Årsrapport (kun til orientering) 

Der blev stillet spørgsmål om belysningens planer for projekter i 2024 – 

og om lysprojekter f.eks. på kommunale stier, der løber gennem private 

boligområder. Planerne findes i rapporten under belysning. 

 

Jan Saltoft Andersen spurgte ind til tilbagebetaling af moms, hvor det er 

stadfæstet, at kommunen ikke måtte opkræve moms for 

renovationsydelser. Afdelingschef Marie Brøchner Jespersen fortalte, at 

der er engageret et revisionsselskab for at hjælpe med dette spørgsmål 

og Forvaltningen er opmærksom på fristen den 1. april. 

 

Der blev opfordret til fornyet kampagne om affaldssortering bl.a. i 

Galgebakken.  

 

Jens Klindt orienterede kort fra møde i VEKS kundeforum. Økonomien i 

VEKS er presset grundet lave elpriser og høje priser på biomasse. I 

vinter har elprisen været lav, hvorfor bl.a. Ørsted ikke har tjent penge 

på elproduktion på Avedøreværket. Men vi har behov for varme om 

vinteren, også selvom prisen på el er lav. Det betyder, at fjernvarmen 

betaler både for omkostningen til varme og for tabet på elproduktion. 

Varmen er altså kerneproduktet fra Avedøre – og ikke som tidligere et 

spildprodukt. Det understreger behovet for at søge alternativer til 

kraftvarme fra biomasse. Alternativet er mere fjernvarme produceret på 

el fra vind og sol.  

 

Godkendt 

Sager til behandling / beslutning i Brugergruppen: 

6. Diverse valg for perioden 2024 – 2026 

a. Arbejdsgruppen 

b. Albertslund Verdensmål Center 

c. VEKS kundeforum 

 

https://albertslund.dk/by-og-bolig/vej-og-park/giv-et-praj
mailto:vejogpark@albertslund.dk
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På valg til Arbejdsgruppen for perioden 2024 – 2026:  

Jens Klint – ejerboliger – ønsker genvalg 

Karsten Wenneberg – lejeboliger – ønsker genvalg 

Lars Bremer – lejeboliger – ønsker genvalg 

Pia Larsen – ejerboliger – ønsker genvalg 

 

Alle er genvalgt 

 

På valg til Albertslund Verdensmål Center for perioden 2024 

– 2026: 

Birthe Y. Nielsen – lejebolig – ønsker genvalg for 1 år 

Lars Bremer – lejebolig – ønsker genvalg for 1 år 

Rudi Tobisch – ejerbolig – ønsker genvalg for 2 år 

Tove Jensen – lejebolig – ønsker genvalg for 2 år 

 

Alle er genvalgt 

 

På valg til VEKS kundeforum for perioden 2024 – 2026: 

Jens Klindt – ejerbolig – ønsker genvalg 

 

Jens er genvalgt 

 

Orienteringspunkter: 

 

7. Orientering fra formanden 

• Formanden fortalte, at Miljø og Byudvalget på sit kommende 

møde skal behandle, om Albertslund Kommune skal lave et 

Solcelleselskab 

• Forsyningen har 60 års jubilæum og dette vil blive fejret lørdag 

den 6. april – invitation vil blive sendt ud 

• Grøn dag bliver lørdag den 4. maj på Materialegården 

• Store Vejle Ådal – er sendt i projektering. Det skal undersøges 

hvordan dalen kan blive bedre og kan klare 100 års hændelser 

mv 

• Kommunalbestyrelsen har fået en orientering om, hvilke 

miljøskadelige virksomheder har vi i Albertslund 

 

Der blev spurgt til gamle lossepladser i Albertslund. Emnet blev 

diskuteret ud fra hvor disse evt. ligger og om hvem der har ansvaret for 

disse. 

 

8. Orientering fra Forvaltningen 

• Der vil blive sendt en invitation ud til Brugergruppens 

medlemmer om Forsyningens 60 års jubilæum den 6. april, 

ligesom der vil blive annonceret i AP (Albertslund Posten) 

• Årsafregning er sendt ud og det er gået fint 

• Der er ikke så meget nyt om selskabsgørelse af renovationen. 

Der afventes ny lovgivning í 2024 og Forvaltningen forsøger at 

holde sig opdaterede 

o Der blev stillet spøgmål om hvor man kunne få indblik i 

indtægter fra sorteret affald? 

o Nedenstående oversigt er fra kommunens regnskab: 
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• Jan Saltoft Andersen har stillet spørgsmål til taksten på 

udebelysning på årsafregningen – han har ikke hørt noget – 

tilbagemeldingen fra Forvaltningen var, at der bliver arbejdet på 

et svar.   

• Der har været debat om aggressivt vand, der tærer udstyr i 

Albertslund Syd. Bo-Vest er opmærksom på problemet og har 

bl.a. været i dialog med Forsyningen om udfordringen. Der 

arbejdes på at finde en løsning. 

• Der blev stillet spørgsmål om information inden Forsyningen 

begynder et gravearbejde på privat matrikel. Er det ikke 

meningen at Forsyningen skal give besked inden et 

gravearbejde? Det skal Forsyningen bestemt gøre.   

• Afdelingschef Marie Brøchner Jespersen fortalte, at der er ved 

at blive ansat en ny enhedsleder i Forsyningen, så forhåbentlig 

er vedkommende med på næste møde den 30. maj.  

 

9. Eventuelt 

Marianne Burchall fortalte, at Forsyningen er ved at udarbejde en ny 

TAO-kontrakt, så kontrakten også kan anvendes til andelsboliger og 

lejeboliger. Det er sket, efter Jan Saltoft Andersen har påpeget nogle 

udfordringer ved den nuværende kontrakt, idet den fra start er tiltænkt 

husejere. 

 

Der blev spurgt ind til, hvor man som borger kan finde en oversigt over 

beskyttelsesrum i Albertslund? Forvaltningen har undersøgt det 

nærmere og lige nu er der ikke en oversigt tilgængelig for 

offentligheden. Kommunen har en oversigt i det interne kommunekort. 

Der arbejdes lige nu med en gennemgang af listen over 

beskyttelsesrum/sikringsrum. Listen vil i princippet kunne offentliggøres, 

men indtil nu har man altså valgt ikke at gøre det.  

 

Der blev stillet spørgsmål til Kommunalbestyrelsens vedtagelse af  

parkeringsvagter i Albertslund. Formanden Marianne fortalte, at 

Økonomiudvalget har stemt emnet ned. Dette betyder ikke at 

udfordringen med ulovlig parkering er fjernet. Det kan være at 

problemet skal tages op i Brugergruppen – emnet blev diskuteret. 

 

 


